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Přišlo září a s ním i začátek školního roku 
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SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluobčané, 
mám před sebou poslední měsíc ve funkci starosty naší obce v končícím 

volebním období 2006-2010 a doufám, že v dalším volebním období dostaneme 
od vás voličů možnost dokončit rozpracované práce. Musím uznat, že ty čtyři 
roky uběhly hodně rychle. V krátkosti uvádím jen výčet některých prací, které 
proběhly.  

Během volebního období se nynějšímu zastupitelstvu obce podařilo 
dokončit budování splaškové kanalizace, opravit chodníky, postavit nové 
vozovky v ulicích Kovářská, Mezírka, Chaloupky, novou autobusovou zastávku, 
podélné parkovací stání na ulici Na Návsi v rámci rekonstrukce průtahu krajské 
vozovky přes celou obec, propojení vodovodu na ulici Spáčilka a Za Humny 
v délce 190 m, výměnu oken v mateřské školce, po třiceti letech vrátit pamětní 
kříž před školu včetně pamětních desek na fasádu školy, provedli jsme výsadbu 
zeleně v katastru obce. Obec koupila pozemky pro výstavbu rodinných domů 
a na přeložení vysokotlakého plynovodu, pořídili jsme vozidlo Multicar, které je 
nejvíce vytížené hlavně pro zimní údržbu komunikací. Přemístili jsme obecní 
knihovnu do přízemí OÚ, kde má větší prostory a pro starší čtenáře je lehce 
přístupná. Pro občany bylo na obecním úřadě zřízeno kontaktní místo Czech 
Point, které poskytuje například výpisy z rejstříku trestů, z katastru 
nemovitostí, obchodního a živnostenského rejstříku atd. Také byly dokončeny 
dvě změny územního plánu obce a další. 

Výčet kulturních akcí by byl také hodně dlouhý, proto vzpomenu jen 
některé. V roce 2008 jsme oslavili 120. výročí školy. Byla to náročná a hlavně 
vydařená třídenní akce spojená s odhalením pamětní desky panu Bohumilu 
Bučkovi v zasedací místnost OÚ, výstavami ve škole, nedělní dopolední mší 
a na závěr odpolední krojovaný průvod s kulturním programem na cvičišti. 
Z nových akcí byly uvedeny do života rozsvícení vánočního stromu, vánoční 
koncert a podzimní výstava ovoce a zeleniny. Sice jsou to akce nové, ale již si 
našly oblibu a svoje místo v obecním kalendáři tradičních akcí.  

Všechny jmenované akce byly financovány z obecního rozpočtu. 
V posledních dvou letech se do rozpočtu obce negativně promítla celosvětová 
hospodářská krize a nyní s příchodem nové vlády čekáme další škrty. Nebylo 
a ještě dlouho nebude snadné rozhodovat co v obci budovat, co jen opravit 
a o čem si zatím necháme jen zdát.  

Jen oprava budovy mateřské školky bude stát obec asi 2 500 000 Kč. 
V letošním roce již bylo prostavěno asi 1 300 000 Kč. Oprava musí pokračovat 
i v příštím roce další etapou. Je nutné provést rekonstrukci kotelny v základní 
škole, předpokládané náklady budou asi 400 000 Kč. Musíme dokončit 
sportoviště v Chaloupkách, kde ještě chybí dodělat dětské hřiště s prolézačkami 
a hlavně postavit přístupový mostek přes potok Roketnici. Rozpracovaná akce 
je také u výstavby rodinných domů, kde nyní probíhá výběrové řízení na 



Zpravodaj obce Jiříkovice - 4 - 3/2010 
 

zpracovatele projektové dokumentace. V plánu obce je výstavba sběrného 
dvora. Náklady na sběrný dvůr dosahují k 6 000 000 Kč a bez dotace ze 
státního fondu životního prostředí obec stavbu těžko zahájí. Je nutné zabývat se 
protipovodňovými opatřeními na obou tocích Romza a Roketnice. Jsme si 
vědomi, že v obci chybí víc dětských hřišť a lepší víceúčelová sportovní plocha, 
ale vše nejde dělat najednou. 

V červnu nám zastupitelstvo Jihomoravského kraje schválilo dotaci v částce 
500 000 Kč na nákup nového hasičského auta. Naše nynější hasičské auto 
„Avia“ má odslouženo (stáří více jak 37 let) a je docela riskantní pro řidiče 
a posádku s tímto vozidlem jezdit k zásahu.  

V těchto a dalších nejmenovaných akcích musí pokračovat i budoucí nové 
zastupitelstvo. To vzejde z voleb 15. a 16. října a na nás voličích je zvolit si 
rozumné, zkušené, odpovědné, pracovité a hlavně poctivé spoluobčany.  

Chtěl bych touto cestou poděkovat všem občanům Jiříkovic, kteří se podílí 
na úpravě a zvelebování obce, pomáhali nám se zimní údržbou chodníků atd. 
Dále musím poděkovat všem organizacím za pořádání různých sportovních 
a kulturních akcí. Děkuji všem zastupitelům a všem členům komisí za jejich 
práci. Nesmím zapomenout poděkovat firmám, které se v průběhu čtyř let 
podílely na financování sportovních a kulturních akcí.  
 
Co nás ještě čeká do konce letošního roku? 

Na 24. září připravujeme posezení u burčáku s cimbálovou muzikou Mládí 
z Čejče. 

Ve dnech 2. a 3. října připravujeme na Orlovně druhý ročník výstavy ovoce, 
zeleniny, květin a ručních prací. 

15. a 16. října se budou konat volby do zastupitelstva naší obce. Účast vás 
všech ve volbách je velmi důležitá pro určení směru, kam se naše obec bude 
v následujících čtyřech letech ubírat. 

Vznik samostatného Československého státu si připomeneme v předvečer 
státního svátku 27. října položením kytic u pomníků padlých v 1. světové válce. 
Bližší informace budou oznámeny později.  

Konec listopadu je také začátek adventu, a proto chystáme rozsvícení 
vánočního stromu před mateřskou školou. Termín bude upřesněn. 

Letošní vzpomínkové akce k bitvě tří císařů budou začátkem prosince: 
Jiříkovské ohně v pátek 3.12. a v sobotu 4.12. budou pokračovat položením 
kytic u stromu přátelství v areálu vstupu do obce směr od Šlapanic a na ulici 
Tvaroženská u pomníku Norberta Brassinna. 

Vánoční koncert – pokud se uskuteční – termín bude upřesněn po 
komunálních volbách. 

Tak, dostal jsem se až na konec roku, ale ten je ještě daleko. Proto závěrem 
tohoto mého příspěvku přeji nám všem šťastnou volbu dobrých lidí a novému 
zastupitelstvu přeji hodně úspěchů při rozvoji naší obce.  

 
 Josef Novák, starosta 



Zpravodaj obce Jiříkovice - 5 - 3/2010 
 

INFORMACE Z RADY OBCE 

Rada obce Jiříkovice na svých jednáních od 23.6. do 1.9.2010 projednala (výběr 
z usnesení RO): 
 

- Schválila novou znělku obecního rozhlasu, jejímž autorem je Patrik Buchta 
- Vypracovala podmínky a kritéria pro zadání veřejné zakázky na cenovou 

nabídku na hasičské auto včetně vyhlášení výběrového řízení 
- Vyhodnotila a určila pořadí firem dle nabídek na hasičské auto – cenovou 

nabídku dodali 4 dodavatelé 
- Zrušila výběrové řízení na dodavatele hasičského auta z důvodu 

neschválení dodavatele ZO (vysoká cena vozidla) 
- Odsouhlasila vypsání nového výběrového řízení na dodavatele hasičského 

auta 
- Vyhlásila výběrového řízení na projektanta inženýrských sítí pro výstavbu 

RD včetně autorského dozoru 
- Seznámila se s cenovými nabídkami ve výběrovém řízení na projektanta 

inženýrských sítí pro výstavbu RD v Jiříkovicích 
- Schválila zástavbovou studii v části lokality Chaloupky (dle schválené 

změny ÚP č. 2) 
- Byla seznámena s průběhem prací na statickém zajištění budovy MŠ 

Jiříkovice 
- Schválila program veřejného jednání ZO Jiříkovice č. 3/2010 
- Vydala kladná stanoviska k udělení licence na provozování veřejné linkové 

osobní dopravy pro dopravce Tourbus a.s., Sebus s.r.o., VYDOS BUS a.s., 
J. Brtníková – Cestovní kancelář BTC 

- RO byla seznámena se stavem kotelny v ZŠ Jiříkovice 
 

Připravila Jana Ondrášová 
 

 

PODĚKOVÁNÍ 

Na závěr volebního období děkuji členům finančního výboru Michalovi 
Plotěnému a Petrovi Štěpánkovi za jejich práci ve výboru, jehož členem byl 
i zesnulý pan Josef Paulík, který nás svou zkušeností a radou mnohému naučil. 
Děkuji také paní účetní Lence Kyselicové za spolupráci a vždy vzorně 
připravené ekonomické podklady pro jednání výboru, rady a zastupitelstva. 

Děkuji paní Janě Ondrášové a všem, kdo se aktivně podíleli svými příspěvky 
na vydávání Zpravodaje, tvorbě internetových stránek obce a našeho 
infokanálu. 

Rudolf Staněk, předseda finančního výboru a komise informatiky 
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MOBILNÍ SVOZ ODPADŮ 

13. listopadu 2010 9,00 – 12,00 hod. 
zpevněná plocha za Bonagrem 

 
VELKOOBJEMOVÝ ODPAD: 

rozměrné odpady z domácností - jako koberce, starý nábytek atd. 

NEBEZPEČNÝ ODPAD: 

Oleje, brzdové kapaliny, barvy, ředidla a jiné chemikálie, akumulátory… 

ZPĚTNÝ ODBĚR: 

Velké domácí spotřebiče: ledničky, mrazáky atd. 

Malé domácí spotřebiče: mixéry, žehličky, fény atd. 

Spotřebitelská zařízení: Televizory a jiná spotřební elektronika (videa, rádia...) 
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POZVÁNÍ NA PODZIMNÍ VÝSTAVU 

Loňský I. ročník Podzimní výstavy ovoce, zeleniny, květin a ručních prací, 
kterou pořádala obec Jiříkovice, se setkal s velkým úspěchem. V letošním roce 
bychom chtěli navázat na úspěšnost této výstavy, a to ve dnech 2. a 3. října. 
Prosíme všechny občany, aby se zapojili a přinesli ukázat své výpěstky. Vděčni 
budeme za ukázky ovoce, zeleniny, ale i pokojových květin. Věříme, že šikovné 
hospodyňky na nás nezapomenou s ochutnávkou kompotů, salátů, čalamád 
a dalších kulinářských specialit. Součástí výstavy je i expozice ručních prací, 
která v loňském roce získala velký obdiv. Proto se znovu obracíme na šikovné 
spoluobčany, aby se přišli pochlubit svojí zručností. Pro návštěvníky bude letos 
výstava zpestřena drobným prodejem. Paní Hana Zvěřinová z Újezda u Brna 
bude nabízet dekorace s podzimní i celoroční tematikou, věnečky na dveře 
a další. Můžete se těšit i na ukázku přízdoby hrnkových květin. Přislíbenu 
máme i výstavu okrasného vyřezávání ovoce a zeleniny od pana Dostála 
z Velatic. 

Věříme, že nás podpoříte svou účastí v řadách vystavovatelů nebo 
návštěvníků. 
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MOŽNOST ZÍSKÁNÍ DOTACÍ 
Z PROGRAMU ROZVOJE VENKOVA 

V příštích měsících se očekává vyhlášení výzev, na jejichž základě budou moci 
podnikatelé z naší obce žádat o dotace z Programu rozvoje venkova. Bližší informace 
najdete v dalším textu. 

 
Název dotace III. 1.2 Podpora zakládání a rozvoje mikropodniků 
Výzva: Leden 2011 * 

 
Podpora je zaměřená na zvýšení stability venkova prostřednictvím zakládání 

a rozvoje mikropodniků s cílem vytváření pracovních míst a rozvoje bohaté hospodářské 
struktury nezemědělských aktivit. Oblastí podpory je zejména drobná výroba a řemesla 
(např.: truhlářství, tesařství, kovářství, výroba keramiky, pletení košíků, sklářská výroba, 
rukodělné práce, zednické práce, zámečnictví, čalounictví apod.), služby pro 
hospodářství (např.opravy strojů a zařízení) a maloobchod. 

Základní charakteristika: 

Kdo může 
žádat (příjemci 
podpory) 

 podnikatelské subjekty mikropodniky ve vymezených 
CZ-NACE  

 mikropodnik je fyzická či právnická osoba zaměstnávající 
do 10 zaměstnanců  

Kolik lze 
získat na jeden 
projekt  

 dotace ve výši 60%  
 min. záměr 50.000,- Kč, max. záměr 10.000.000,- Kč  

Podniky 
jakého odvětví 
(CZ-NACE) 
mohou žádat 

 zpracovatelský průmysl, energetika, stavebnictví, aktivity 
spojené s informačními a komunikačními technologiemi 
atd. 

Jaké výdaje je 
možné 
podpořit 
(způsobilé 
výdaje) 

 dlouhodobý hmotný a nehmotný majetek (dle Zákona 
o účetnictví)  

 stroje a zařízení (technologie) 
 výstavba či rekonstrukce objektů  
 technická a dopravní infrastruktura  
 vybavení (PC, majetek atd.) 
 projektová dokumentace max. do 80.000,- Kč 

Ostatní 
podmínky 
projektu 

 žadatel musí být mikropodnik, tedy do 10 zaměstnanců 
 realizace záměru musí být v obci do 2.000 obyvatel 
 lze žádat i jako začínající podnik (začínající podnikatel) 
 u záměru nad 2.000.000,-Kč musí žadatel splnit 

podmínku finančního zdraví 
* bude upřesněno na základě výzvy Mze 
Konkrétní podmínky upravuje výzva a Podmínky. Informace o dotaci naleznete na 
stránkách www.szif.cz 
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Název dotace III. 1.3 PRV – podpora cestovního ruchu, 
záměr b) ubytování, sport 

Výzva: červen 2011 * 
 
Opatření je zaměřeno na rozvoj aktivit v rámci rozvoje venkovské ekonomiky 

směrem k činnostem v cestovním ruchu (především venkovské turistice), zejména na 
využití potenciálu zemědělských farem v oblasti agroturistiky. V rámci záměru b) je 
podporována zejména výstavba malokapacitních ubytovacích a stravovacích zařízení, 
půjčoven sportovního vybavení a objektů a ploch pro sportovní vyžití. Realizací 
předloženého projektu (žádosti) vznikne funkční celek.  

Projekty jsou vybírány na základě preferenčních kritérií. 
 

Základní charakteristika: 
 

Kdo může 
žádat (příjemci 
podpory) 

 fyzické a právnické osoby, které podnikají v zemědělské 
výrobě  

 nebo podnikatelské subjekty, pokud mají kratší než 
dvouletou historii podnikání v oblasti cestovního ruchu ke 
dni podání žádosti o dotaci  

Kolik lze 
získat na jeden 
projekt  

 dotace ve výši 60%  
 min. záměr 50.000,- Kč, max. záměr 10.000.000,- Kč  

Podniky 
jakého odvětví 
(CZ-NACE) 
mohou žádat 

 zemědělské či nezemědělské podnikatelské subjekty 

Jaké výdaje je 
možné 
podpořit 
(způsobilé 
výdaje) 

 dlouhodobý hmotný a nehmotný majetek (dle Zákona 
o účetnictví)  

 stroje a zařízení (technologie) 
 výstavba či rekonstrukce objektů  
 technická a dopravní infrastruktura  
 vybavení (PC, majetek atd.) 
 projektová dokumentace max. do 80.000,- Kč 

Ostatní 
podmínky 
projektu 

 žadatel může být mikropodnik, malý, střední nebo 
velký podnik 

 realizace záměru musí být v obci do 2.000 obyvatel 
 lze žádat i jako začínající podnik (začínající podnikatel) 
 u záměru nad 2.000.000,-Kč musí žadatel splnit 

podmínku finančního zdraví 
* bude upřesněno na základě výzvy Mze 
Konkrétní podmínky upravuje výzva a Podmínky. Informace o dotaci naleznete na 
stránkách www.szif.cz  

 
Informace: 
Jiří Vaňáček, tř. Kpt. Jaroše 3, 602 00 Brno 
tel: +420 608 182 044, vanacek@dotacebrno.cz, www.dotacebrno.cz 



Zpravodaj obce Jiříkovice - 10 - 3/2010 
 

DÁŠENKA 

Začátkem prázdnin byla v naší obci 
odchycena zatoulaná fenka. Dočasný 
domov našla ve dvoře OÚ Jiříkovice. Děti, 
které si s ní přišli pohrát nebo občas vzít na 
procházku, jí daly jméno Dášenka. I když 
jsme se jí snažili věnovat co nejvíce 
(i o víkendech), nemohli jsme jí nahradit 
domov, po kterém toužila. Hodně 
spoluobčanů nabízelo svoji pomoc např. ve 
venčení Dášenky nebo jí nosili pamlsky. 
Těm všem děkujeme a s radostí sdělujeme, 
že Dášenka již své nové pánečky našla. 
Ujala se jí rodina z Brna. Podle slov nové 
majitelky je moc hodná a šikovná a na nové 
prostředí si rychle zvykla. Líbí se jí, když 
jsou všichni doma a je okolo ní živo. To, že 
je v novém prostředí spokojená, dokládá 
fotografie, kterou nám noví majitelé poslali. 

Jana Ondrášová 
 

Prodám vlastnická práva k obecnímu bytu 2 + KK, 
54 m2, částečně zařízený, přízemí bytového domu na Nové ulici. 

Více informací na tel.č.: 725 103 466 – p. Škaroupka 
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ZAHÁJENÍ NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU 2010/2011 

Jsou to už dva měsíce, co jsme opouštěli školní lavice a katedry a s radostí 
očekávali letní prázdniny. Po dvou měsících se vracíme plni zážitků a snad 
odpočatí na svá místa. Prvňáčci, kterých máme letos třináct, se do nových 
školních lavic určitě těšili. Ostatní školáci už vědí, co je čeká, a proto se možná 
nemohli dočkat, až se uvidí s ostatními spolužáky a sdělí si své prázdninové 
zážitky.  

I letos, stejně jako loni, bude výuka organizována trojtřídně. První třídu 
bude vyučovat paní Mgr. Hana Rybová, druhá a čtvrtá třída se bude učit pod 
vedením paní Mgr. Gabriely Waldhansové, třetí a pátou třídu povede paní Mgr. 
Hana Páleníková, která je i letos zodpovědná za chod celé školy. Výuku 
anglického jazyka a tělesné výchovy bude zajišťovat paní Mgr. Jaroslava 
Borková. Novou posilou pedagogického sboru je paní Jana Doláková, která 
bude pracovat nejen jako asistentka pedagoga ve 2. třídě, ale zároveň se postará 
o činnost dětí ve školní družině. Od září bude probíhat i výuka náboženství 
s panem farářem Milošem Mičánkem. 

Prvního září byl nový školní 
rok odstartován slavnostním 
zahájením. Za přítomnosti celého 
pedagogického sboru a pana 
starosty byly novým prvňáčkům 
předány uvítací listy, šerpy 
a výtvarné pomůcky jako dárek 
malým školákům z obecního 
úřadu. V následujících dnech 
budou nejen prvňáčci seznámeni 
s chodem školy a postupně se 
škola vrátí ke svému běžnému 
pracovnímu dni. 

Přeji celému našemu pedagogickému sboru hodně trpělivosti, nejen při 
vzdělávání žáků, ale i při řešení finančních nedostatků, se kterými se naše škola 
v posledním roce potýká. V protikladu k moderním pomůckám, jimiž byla naše 
škola loňský školní rok vybavena, stojí snižování platů. Zvlášť bolestivé pro nás 
učitele bylo zrušení příplatků ke mzdám za týdenní pobyt na škole v přírodě. 
Přesto náš kolektiv učitelek vyvinul veškeré úsilí, aby se tato situace dětí nijak 
nedotkla a abychom měli na pobyt na Vysočině jen pěkné vzpomínky.  

Letošní rok máme kolektiv opravdu šikovných dětí, se kterými chceme 
dosáhnout velmi dobrých výsledků ve výuce. 

Na závěr bych chtěla za celý pedagogický sbor popřát našim dětem, aby se 
jim ve škole líbilo a aby si ze školy odnášely jen pěkné a veselé zážitky. 

Mgr. Jaroslava Borková 
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ŽIVOT V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

Prázdniny rychle uběhly a začíná další 
školní rok.  

Měsíce červenec a srpen znamenaly pro 
budovu školky velké změny. Bylo 
provedeno stavební zajištění základů celé 
budovy a vyměněna všechna schodiště na 
školní zahradu.  

Na tomto místě chci poděkovat 
Obecnímu úřadu Jiříkovice a stavební firmě 
SASTA CZ, a.s. za jejich pracovní 
a profesionální přístup při zajištění prací a jejich ukončení k datu 31. 8. 2010. 

Dne 1. září 2010 nastoupilo do MŠ celkem 13 nových dětí. Vstup dítěte do 
mateřské školy a čas, který stráví s jinými dětmi, je úsek života, který má velký 

význam pro jeho další 
rozvoj. Pro dítě začíná 
období života s mnoha 
novými požadavky, je 
v prostředí, které se liší od 
místa jeho domova. Každé 
dítě přistupuje k nové 
situaci rozdílně, některé ji 
vítá s radostí, jiné vyčkává, 
nebo se bojí. Adaptace na 
nové prostředí může trvat 
delší dobu. Může se stát, že 
dítě jde ráno do mateřské 
školky s nechutí, nebo se mu 
tam vůbec jít nechce. Tyto 

reakce jsou normální. Každé dítě potřebuje svůj čas na adaptaci. 
Tento čas potřebují i rodiče. Musí se připravit na to, že část dne jsou bez 

svého dítěte a neví, co jejich dítě dělá, co si myslí a cítí, jak se mu bez něj 
povede. Od rodičů očekáváme rozvíjení důvěry k mateřské škole a k životu v ní. 

Každý začátek je těžký, ale nebojte se. Vaše dítě poroste, bude jistější 
a sebevědomější, bude to šikovné dítě z mateřské školy, které svůj pobyt dobře 
zvládne a získá z něho co nejvíce.  

Čeká nás putování s dráčkem Jiříkem, tentokrát se vydáme „Za bludný 
kořen“ a budeme poznávat život kolem nás. Zaměříme se ekologickou výchovu 
a poznávání přírody kolem nás. 

Do školního roku 2010/2011 chci popřát všem hlavně hodně zdraví, štěstí, 
pohody a velkou důvěru rodičů k mateřské škole. 

        Zuzana Havlíčková, ředitelka MŠ 
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LETNÍ HODY 2010 – 
STÁRCI NA OBECNÍM ÚŘADĚ 

V letošním roce to bylo potřetí, kdy sobotní hodová zábava začínala 
slavnostním přijetím na obecním úřadě. Starosta obce pan Josef Novák přivítal 
všechny stárkující páry a hlavně letos poprvé mohl předat hlavnímu stárkovi po 
složení slibu „Stárkovské právo“. Vytvořit Stárkovské právo se zrodilo v hlavách 
starosty obce a pana Jana Štěpánka z firmy Domino. Na zhotovení práva se 
podíleli: pan Jan Štěpánek celkovým uměleckým návrhem, řezbářskou práci 
perfektně odvedl další Jan Štěpánek ml. z č. 217 a kovářskou práci odvedl 
umělecký kovář pan Milan Michna. Předávání Stárkovského práva je, a doufám, 
že zůstane, tradicí při pořádání hodů. Je důležité, aby si i stárci předávání práva 
zařadili oficiálně do programu hodů a z předání práva se v příštích letech může 
stát akce určená pro širokou veřejnost.  

Děkuji všem za odvedenou práci na velmi krásném uměleckém díle. 
Josef Novák, starosta 
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KERAMIKA PRO MALÉ UMĚLCE 
nápad – realizovat – vydržet 

 
Nejprve o tom, jak to všechno začalo. A proč? Keramický kroužek začíná již 

desátý rok svého trvání. Pracovala jsem v mateřské školce, kde jsme s dětmi 
tvořili i z hlíny. Tehdy vznikl nápad 
zařídit dílnu v Jiříkovicích při naší 
škole. Vedení školy s nadšením 
uvolnilo prostory bývalé kotelny. 
Základem vybavení dílny bylo 
zakoupení pece pro vypalování 
výrobků z hlíny. O tento základní 
kámen se postaral obecní úřad. 
Musím podotknout, že jen s jednou 
opravou funguje pec dodnes. A to je 
co říci, protože každým rokem 
přichází do keramické dílny tvořit asi 
40 dětí a to je už nějaký počet 

výrobků. Že to někdy není pro ně lehké, mohou posoudit jen děti samé. Nebudu 
rozepisovat, co všechno kromě hlíny a pece je k tomu potřeba, kolik času trvá, 
než se hotový výrobek dostane dětem domů. Jen bych vám přála vidět, jakou 
radost mají děti, že něco vlastního vytvoří a že se jim to povedlo. Tento kroužek 
je pro všechny děti, které mají chuť „pracovat“ - vymýšlet něco nového 
z poddajného materiálu, jakým je keramická hlína. 

Za keramický kroužek Helena Nováková  
 
 
 
 
Ohlasy dětí  
 

Do keramiky chodíme už desátým 
rokem. Moc se nám tam líbí a baví nás 
práce s hlínou. Keramický kroužek vede 
paní Nováková, která nás inspiruje svými 
nápady, když si nevíme rady. Je to skvělé 
zaplnění volného času. 

 
Lucie Bučková a Kristýna Mlejnková 
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ZPRÁVA ZÁSAHOVÉ JEDNOTKY 

Jednotka JSDH Jiříkovice vyjížděla dne 1.8.2010 v 15:26 k požáru pole 
o rozloze 20 x 20 m. Ačkoliv byly hodové oslavy v plném proudu, tato událost 
nepoznamenala ani v nejmenším zdárný průběh hodového průvodu. Jednotka 
vyjížděla do čtyř minut od vyhlášení poplachu, dorazila na místo jako první 
a začala zahášet hořící seno jednoduchými hasebními prostředky. Následně se 
na místo dostavil HZS Pozořice s cisternou, který celý požár dohasil.  

Naše jednotka také na žádost starosty naší obce odčerpávala ve firmě Sateso 
ve Šlapanicích zatopenou příjezdovou cestu. Strávili jsme zde bezmála 18 hodin 
a odčerpali zhruba 1500 kubíků vody. 

Celá žňová sezóna měla k naší spokojenosti velmi klidný průběh a pevně 
věříme, že v takovémto duchu proběhne i topná sezóna. 

  
        Lukáš Dvořáček, velitel JSDH Jiříkovice 
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MLÁDEŽ SDH JIŘÍKOVICE 

Na konci školního roku jsme s mladými hasiči strávili noc na hasičce. 
Zahájili jsme ji grilováním klobásů a pak jsme se přemístili na horní hřiště, kde 
jsme si zahráli stolní tenis. Po setmění jsme se vrátili na hasičku a pustili si 
videa, jak se zachovat v krizových situacích a pro lepší usínání byla i pohádka. 
Nevyspali se ale dlouho, protože ve 23.58 pro ně byl vyhlášen speciální poplach. 
Trvalo jim delší dobu, než pochopili, oč jde. Nakonec se však přece jen 
vypravili. Jejich cílem bylo najít v co nejkratším čase pohřešovanou osobu, 
která byla naposledy spatřena na horním hřišti, a bylo možné, že je i zraněná. 
Určili si mezi sebou velitele, který je vedl. Měli možnost vybrat si z několika 
hasičských pomůcek - např. sekera, hasicí přístroj, nosítka, svítilna atd. 
Skupina vyrazila v 00.06 na poslední místo, kde měla být pohřešovaná osoba 
naposledy spatřena, tedy na hřiště. Tam utvořili rojnici, systematicky 
pročesávali okolí a hledali stopu po zmizelém. Našli pouze dopis, ve kterém 
stálo, že ona hledaná osoba se měla sejít se známým u dřevěného mostku 
u rybníka. Po domluvě určili směr Ponětovský rybník. Hledaná osoba byla 
nalezena kousek od místa setkání v 00.27. Nejprve bylo třeba zjistit zdravotní 
stav osoby. Výsledkem byla pohmožděná noha. Provedli první pomoc. 
Vzhledem k tomu, že si miláčkové nevzali nosítka, museli zraněného dopravit 
na silnici, kde byl ,,předán do péče zdravotní záchranné služby“. Po příchodu 
zpět na hasičskou zbrojnici jsme podrobně rozebrali situaci a upozornili je na 
chyby, kterých se dopustili. 

Druhý den ráno po snídani se vrátili do svých domovů a po obědě jsme ještě 
pro zpestření navštívili biotop v Kovalovicích. Tam měla mládež mimo volnou 
zábavu ještě školení na záchranu tonoucího v jedné i více osobách. Takto byla 
ukončena soutěžní sezóna, po které následovaly dva měsíce prázdnin. 

 
V neděli dne 22. srpna na myslivně proběhlo zábavné odpoledne s hasiči. 

Byly zde připraveny různé disciplíny, jako např. střelba ze vzduchovky, stříkání 
se džberovkou, opičí dráha atd., při kterých pomáhali mladí hasiči. Za splnění 
úkolů byly zúčastněné děti odměněny sladkostmi. Mimo jiné se představil 
Franta silák, který předváděl ohýbání železa v zubech a další zajímavé kusy. 
Poté JSDH Jiříkovice předvedl požární útok na hořící objekt. Během útoku bylo 
návštěvníkům popisováno, co právě jednotka dělá a proč tomu tak je. Pro 
ukázku byla použita i pěna. Na zakončení celého dne si děti opekly špekáček. 

Tímto bych chtěl poděkovat všem mladým svišťům, kteří se podíleli na 
přípravách a průběhu celé akce. 

 
Příchodem nového školního roku se začala mládež intenzívně připravovat na 

podzimní část soutěže hry Plamen v požárnické všestrannosti. Ta se bude konat 
2. října. Do soutěže jim přeji hodně zdaru. 

Jiří Šlezinger, vedoucí mládeže 
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Prodej krmiv 
Až k Vám domů dovezeme, lepší ceny nabídneme. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Většinu krmiv dovezeme do 24 hodin. 
Rozvoz až k Vám domů! ZDARMA! 

 
(Blažovice, Prace, Kobylnice, Jiříkovice, Šlapanice, Pozořice, Tvarožná a okolí) 

 

Za ceny internetových obchodů. 
Navíc ke každé objednávce dárek. 

 
Značky:Akana, Anka, Bosch, Brit, Calibra, Delikan, Eukanuba, First, 
Happy Dog, Hills, Chappi, Chicopee, K-9, Kronch, Nutram, Pedigree, 
Pro Pack, Purina, Purina Proplan, Royal canin a další. 

 
Bližší informace rádi poskytneme a Vaše objednávky přijímáme denně na číslech: 

777 291 554    608 519 780 
nebo na adrese: krmivoblazovice@seznam.cz 
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CVIČENÍ PRO DĚTI 

Bude probíhat každé pondělí od 15:00 do 17:00 v Orlovně. Začínáme 
4.10.2010. Všechny děti, které rády sportují a chtěly by se účastnit soutěží, jsou 
vítány. Pro soutěže je nutné vystavit Orelský průkaz.  
 
 

CVIČENÍ PRO ŽENY 

Cvičení pro ženy bude každé pondělí od 19:00 do 20:00 v Orlovně. 
Začínáme 4.10.2010. 

     Na všechny se těší Helena Dvořáčková 
  
 

KONDIČNÍ CVIČENÍ – AEROBIK 

Každý čtvrtek od 19.30 do 20.30 se v Orlovně v Jiříkovicích bude konat 
kondiční cvičení. Ve cvičení se střídá aerobik, bodystyling (aerobik v kombinaci 
s posilováním - činky, gumičky), P-class (posilování problémových partií). 
Zahajujeme ve čtvrtek 7.10.2010. 

Eva Motyková 
 

 

HOPSÁLEK 

Každý čtvrtek od 16.00 se v Orlovně v Jiříkovicích bude konat cvičení dětí 
s rodiči. S dětmi se učíme říkanky, zpíváme, tancujeme, cvičíme na nářadí 
a hrajeme hry. Srdečně zveme všechny rodiče s dětmi. Zahajujeme ve čtvrtek 
7.10.2010. 

Eva Motyková, Jana Nohelová 
 

MANIKÚRA A MODELÁŽ NEHTŮ 
 

          Nabízené služby:  klasická manikúra 
                   gelová modeláž nehtů 
                   acrylová modeláž nehtů 
                   P-shine 

 
Více informací na tel. čísle 737 854 094 

nebo na adrese gelovynehticek@seznam.cz 
Rudolecká Renata, Žlíbek 321, Prace 
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SPONZOŘI KULTURNÍCH A SPORTOVNÍCH AKCÍ 
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ZPRÁVY Z TJ SOKOL JIŘÍKOVICE 

Při pořádání tradičních sportovních akcí nám počasí v letošním roce 
nepřálo. Nejdříve se nám nepodařilo uskutečnit táborák na ukončení školního 
roku pro vytrvalé deště. Stejně dopadal 14. ročník turnaje pro pozvaná družstva 
v nohejbalu trojic. Celkem třikrát byl změněn termín, až se nám podařilo 
vysušit jedno hrací hřiště. Tradiční hobliny vykonaly své. Turnaj se uskutečnil 
24. července za účasti osmi domácích trojic. Žádné pozvané trojice nedorazily. 
Tak se po dlouhé době radovala z vítězství domácí trojka. 

 
1. Šlezinger David, Vladík Jiří, Štěpánek Jan 
2. Kučera Michal, Novák Lubor, Janoch Jindřich 
3. Novák Josef, Poulík František, Procházka Luděk, Poulík René 
4. Janoch Ondřej, Procházka Martin, Dvořák Dominik 
5. Tesař Jiří, Beneš Zdeněk, Daněk Jiří 
6. Buček Ondra, Vymětal Laďa, Spáčil Radek 
7. Macháček Jiří, Spáčil Stanislav, Vymazal Petr 
8. Kučera Pavel, Zeman Pavel, Mazálek Josef 
 

 
 
Slaměný muž – 19. ročník 

 
V neděli dne 23. srpna se uskutečnil devatenáctý ročník triatlonového 

závodu. Počasí závodníkům přálo jen při plavání a jízdě na kole. Při poslední 
disciplíně běhu se obloha zatáhla a z nebe se valily proudy vody. Všichni 
účastníci to ve zdraví přečkali. 

Celkové pořadí:  
1. Půček Roman      - celkový čas 1.29,08 hod. 
2. Kubínek František           1.31,52 
3. Koudelka Vít             1.35,58 
4. Šír Ivo                1.38,00 
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5. Mazálek Josef            1.38,35 
6. Buček Ondra             1.45,00 
7. Plotěný Karel             1.46,20 
8. Tměj Vladimír            1.47,75 
9. Vymětal Laďa            1.49,05 
10. Zeman Petr             1.51,45 
11. Spáčil Radek            odstoupil při běhu – čas neměřen  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
18. ročník losovaného nohejbalového turnaje trojic pro místní 
sportovce se uskutečnil v plánovaném termínu 28. srpna. Noční déšť nám opět 
přidělal práci, ale hřiště se nám podařilo vysušit. Turnaje se účastnilo 21 hráčů, 
kteří byli rozlosováni do sedmi trojic. Hrálo se systémem každý s každým. 
 
Konečné pořadí:  
Šlezinger David, Štěpánek Jan, Procházka Luděk 
Novák Lubor, Novák Josef, Poulík František 
Tesař Jiří, Beneš Zdeněk, Spáčil Radek 
Daněk Jiří, Poulík René, Macháček Jiří 
Spáčil Petr, Spáčil Stanislav, Janoch Jindřich 
Daněk Rosťa, Tesař Jiří ml., Macháček Dušan 
Vymětal Laďa,Procházka Martin, Kučera Pavel 

 
Výbor TJ Sokol Jiříkovice děkuje všem, kteří se podíleli na organizování 

a sponzorování těchto akcí. 
Za výbor TJ Sokol Jiříkovice Josef Novák, jednatel TJ  
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MOJE AFGHÁNSKÁ MISE 

Asi každý občan Jiříkovic zná pana Miroslava Liškutína, válečného letce, 
který se zúčastnil leteckých bitev ve druhé světové válce, pochází z naší obce 
a stále s ní udržuje kontakt. Ne každý ale ví, že i v současnosti mají Jiříkovice 
svého zástupce ve vojenské misi naší armády v Afghánistánu. Zde operuje 
vojenský kontingent, jehož členem je i náš spoluobčan, pan Ivo Šír.  

Tento kontingent působí v provincii Logar asi 60 km jižně od Kábulu, který 
je hlavním městem Afghánistánu. Jeho polohu můžete vidět na mapě. 
Z Jiříkovic (bod A) až do Kábulu (bod B) je to vzdušnou čarou přibližně 4500 
kilometrů. 

 
V Logaru je nasazen tzv. provinční rekonstrukční tým, k jehož hlavním 

úkolů patří: 
 

- podpora ústřední vlády v provincii Logar 
- pomoc při zajištění bezpečného prostředí pro rekonstrukci země 
- monitorování a hodnocení místní a oblastní bezpečnostní situace 
- realizace rekonstrukčních a humanitárních projektů 
- ochrana základny 
- zabezpečení logistických a ostatních služeb souvisejících s pobytem na 

základně a s plněním úkolů v terénu 
- spolupráce s afghánskými ozbrojenými a bezpečnostními složkami 

v provincii, včetně pomoci při jejich přípravě 
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A o tom, jak se Ivo Šír stal jeho členem, co tam prožil a jak žijí 
v Afghánistánu místní lidé, nám poví v následujícím rozhovoru: 

 
1.  Dnešní mladí muži už neznají základní vojenskou službu. Jak se 
dnes člověk může stát vojákem a členem zahraniční vojenské mise 
naší armády? A jak jste se tím vším stal vy? 

Když jsem byl ještě na škole, jeden můj kamarád byl na vojně u výsadkářů 
a já jsem zatoužil dokázat si, že na to mám taky. Stal se u mě z toho životní cíl, 
který mě provedl svou cestou k osobním i životním úspěchům. A Afghánistán 
byla otázka cti a prestiže profesionálního vojáka. Přihlásil jsem se dobrovolně. 

 
2. Vyslání do zahraničí jistě předchází příprava. Jak dlouho trvala 
a co všechno jste se musel naučit? 

V armádě to teď vypadá tak, že se jeden rok cvičí, když je jiná část vojáků 
v misi, a následující rok se vyjíždí do misí. Vyjížděl jsem na základní funkci jako 
střelec z lafetovaných zbraní. Tudíž bylo na mě naučit se ovládat na vysoké 
úrovni všechny zbraně, které naše armáda používá. Dále jsem musel dostat do 
krve veškerou taktickou činnost spojenou s úkoly v Afghánistánu. Voják v tak 
náročných podmínkách nesmí přemýšlet, co dělá. Veškeré činnosti a pohyby 
mu musí přejít do krve a musí je dělat jako stroj. Jedno zaváhání může způsobit 
katastrofický konec. 
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3. Jak vypadal váš typický den, když jste byl ve službě v Logaru? 
Ráno jsem brzo vstal, abych stihl hygienu a snídani a sedl jsem si na lavičku 

před ubikaci s knížkou. Zpravidla jsme kolem 8. hodiny vyjížděli ven. Což pro 
mě znamenalo odnést a zalafetovat moje zbraně na auto, ustrojit se do 
veškerých „krámů“, co jsme museli mít s sebou. Po příjezdu zpět na základnu 
vyčistit veškerou výstroj a výzbroj od prachu a mít volno. Jezdili jsme ven asi 
v průměru třikrát do týdne. Měli jsme potom často přípravu na nadcházející 
úkoly. Studium úkolů, nácviky, střelby, čištění zbraní a údržba materiálu. 
 
4. Mají vojáci nějaký volný čas? Jak ho mohou trávit? 

Ano, občas. Každý si to řešil po svém. Já jsem četl, chodil do posilovny, 
chodil běhat, nebo jsem si vyřezával šablony na tričko.  

 
5. Je součástí mise i duchovní služba? 

Ano, vyjíždí vždy spolu s vojáky armádní kaplan, který je s psychologem 
důležitým prvkem k udržení duševní pohody každého vojáka v náročných 
podmínkách, které venku jsou. 

 
6. Slouží v jednotce i ženy? Jaké je jejich hlavní poslání? 

Ano. Slouží v armádě i ženy. V Logaru byly na štábu a měly na starost chod 
jednotky „přes papíry“.  

 
7. Jaký byl váš kontakt s domovem? Jak jste prožívali Vánoce? 

Kontakt s domovem byl zabezpečen nepřetržitým telefonním spojením a po 
internetu. Prožití vánoc mělo svoje kouzlo v podobě neustálého slunka, modré 
oblohy a tepla. Odloučení od všeho, co jsou Vánoce. Ten rok jsem musel 
vynechat tekutého kapra… 

 
8. A ještě pár otázek k Afghánistánu. Jaká země to je, jaké je domácí 
obyvatelstvo, čím se živí? Jaké je tam podnebí a počasí? 

Země je to plná absolutních rozdílů ve všem, co člověka napadne. Lidé žijí 
poměrně v bídě. A v oblasti, kde jsme byli, se živí zemědělstvím. Počasí je tam 
dost stálé. Během toho půl roku byla obloha zatažená dohromady ne víc, jak 
týden. Takže teplo, prach a ranní mrazíky během zimy. 

 
9. Jaký byl váš vzájemný vztah s místními lidmi? 

Tam, kde jsme pomáhali, kladný. Ale druhý den i po nás děti házely kameny. 
 

10. V jakém stavu je infrastruktura, komunikace, veřejná doprava? 
Několik desítek let pozadu. Veřejná doprava? Kup kolo nebo jestli na to máš, 

tak auto a jeď. Jinak pěkně pěšky.  
 

11. Znají Afghánci televizi, počítače, internet? 
Asi ano, ale jen ta bohatší vrstva. 
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12. Jaké je postavení žen v této zemi? 
Špatné. Všemu vládnou muži.  
 

13. Jak dlouho jste sloužil ve vaší jednotce? Jak se vám tam líbilo? 
Budete se do Logaru znovu vracet?  

Byli jsme tam 6 měsíců. Líbilo se mně tam a ještě nevím přesně kdy, ale 
vrátím se tam zcela určitě. Má to svoje pro i proti. Je tam ještě hodně práce pro 
koaliční jednotky. 

 
14. Působily ve vaší oblasti i vojenské jednotky jiných zemí? Jaký je 
výhled do budoucnosti naší jednotky?  

V Afghánistánu je asi celá severoatlantická aliance (NATO) plus Amerika. 
Byli tam i Jordánci. Výhled našich jednotek v Afghánistánu mají v moci naši 
politici… 

 
15. Kde najdeme bližší informace o afghánské misi? 

Na internetu na stránkách www.army.cz. Nebo si dejte do vyhledávače heslo 
PRT Logar (provinční rekonstrukční tým Logar). 

 
Rozhovor připravil Rudolf Staněk 
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Zpevňování základů budovy MŠ Jiříkovice  
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